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Skolebestyrelsesmødereferat                      torsdag den 4. april 2024 17:00 – 20:00
Deltagere: Forældrerepræsentanter: Thomas, Mette og Christina - afbud fra Bjarne, Jeff, Maria, Pia  

Elevrepræsentanter:  - afbud fra elevrepræsentanterne
Medarbejderrepræsentanter: Christina Z – afbud fra Torben
Ledelsesrepræsentanter: David og Nikolaj – afbud fra Maria
Gæster: Børne- og uddannelsesdirektør Henrik Laybourn og formand for skoleudvalget Ali Yahya

0: Besøg fra Henrik og Ali Alle
En uformel snak om hvad der rører sig på skolen. Vi drøftede blandt andet rammer og forhold, 
sparekatalog, frisættelse, skærmregler, netadgang og udfordringer med børn og forældre som gerne vil 
gå på skolen, men hvor der ikke er plads.

1: Godkendelse af referat fra sidste 
møde

Alle 5 min

Punktet blev udskudt til næste gang

2: Nyt fra Elevråd Elevrådet
Repræsentanterne kunne ikke være her, men de har informeret David.
Der har været afholdt en skøn trivselsdag, som elevrådet havde planlagt. Eleverne var sammen i 
makkerklasser og eleverne har meldt tilbage, at den var rigtig god. Elevrådet fik fortjent klapsalver til 
seneste morgensamling. 
Der har været generalforsamling i fælleselevrådet for Køge kommune. Her blev Maja for 7. klasse valgt 
som formand.
Elevrådsrepræsentanterne har spurgt bestyrelsen, om den kan komme på punkter, som bestyrelsen 
gerne vil have at elevrådet arbejder med i næste år. Vi sætter lidt tid af på næste års første møde til at 
brainstorme på ideer til elevrådet.
Minielevrådet har haft lidt fokus på toiletter som ikke altid er så rene. På næste møde skal vi se om 
klasserne har fundet nogle løsninger.

3: Meddelelser Flere
Formand, næstformand, forældrerepræsentanter:
--
Viceskoleleder:
--
SFO-leder:
Vi har taget imod 24 nye skønne børn i forårs SFO. Der er stadig lidt sygdom blandt personalet som giver 
lidt udfordringer, men der er gode vikarer og en generel god stemning blandt personale og blandt børn 
og unge.

Medarbejderrepræsentanter:
--
Skoleleder
Der er fuld gang i fagfordelingen til næste år. Der var senest møde i går, hvor der blev løst stort set alle 
de knaster, der foreløbigt har været.
Det forventes derfor, at skemaer er godt på plads til det konstituerende bestyrelsesmøde i juni måde.
Budgettet for skole og SFO ser fornuftigt ud. Der er lidt usikkerheder omkring pædagogernes stigning via 
3-partsforhandlingerne. 
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4: FKU David
Der er ikke kommet noget ind fra FKU i de forskellige klasser

5: Borupsagen (orientering) David
Det har været en rigtig uheldig udvikling på en sag, som kunne have ramt alle skoler.
Det er især rygtebaserede historier, som har været drivkraften, og som fik lov til at leve pga diverse 
mediers ukritiske forholden til forældreudsagn. Hvis der overhovedet kan komme noget godt ud af 
sådan en sag, så kunne det være et øget fokus på om skoler har nok midler, viden og erfaring til at 
håndtere børn i mistrivsel, og en større forståelse hos forældre og medier om, at alle har et ansvar for at 
konflikter mellem børn ikke bliver gjort til sensationsstof.

6: Sorg plan David
David fremlagde skolens sorgplan. Den nuværende er ok. Vi drøftede om vi har brug for en 
krisehåndteringsplan eller om man overhovedet kan have en plan for, hvordan man eventuelt håndterer 
en krise som den i Borup. 
Det er helt grundlæggende for skole-hjem samarbejdet, at der er tillid til, at udfordringer skal løses i 
fællesskab og i forståelsen af kompleksiteten i trivselssager.

7: Skolekalender og bestyrelsesmøder 
2024-2025

David

Skolekalenderen blev fremlagt for næste år. Der er planlagt 8 møder. Da vi ikke er beslutningsdygtige i 
dag, kommer punktet på igen på næste møde.

8: Princip for Digital Dannelse, 
Skærmregler, Gaming og BYOD på 
Vemmedrupskolen

Alle

David præsenterede udkastet til dette princip. Princippet har været drøftet på lærermøde og bliver det 
også på personalemøder for fritidstilbud. Derefter bliver princippet færdigredigeret. Der var ikke 
umiddelbart kommentsarer til det nuværende indhold.
Christina Z påpeger, at der er en gråzone, fordi den digitale dannelse i høj grad også er et samarbejde 
mellem forældre og skole/SFO.
Måske kan digital dannelse være et fast punkt, som skal håndteres på alle forældremøder. 
Det kunne være godt med et fælles oplæg for forældre, hvor en med erfaring på området fortæller om 
faldgruber, opmærksomheder mv. og gerne med et fokus på, at der ligger en værdi i, at fællesskabet 
sætter nogle rammer som følges. Der har været et oplæg fra Nicola Nyhave på Søndre som har fået 
rigtig positiv kritik.

9: Skolebestyrelsesvalg David
Der er kommet kandidater til det kommende valg.
Christina ønsker genvalg
Maria ønsker genvalg
Mette ønsker genvalg
Thomas ønsker ikke genvalg
Nicolai Jensen og Annemette Lillelund er nye kandidater, der stiller op til bestyrelsen.
David undersøger om der blandt de resterende bestyrelsesmedlemmer er nogle der ønsker at udtræde 
af bestyrelsen. Herefter meldes det ud, om der bliver et kampvalg eller fredsvalg.

10: FKU fremadrettet David
Det opleves blandt ledelse og medarbejdere, at der i nogle FKU forsøges taget et mandat som FKU ikke 
har. Vi ønsker derfor en præcisering af forventninger til FKU og en klar rammesætning af, hvilket ansvar 
og forpligtelser FKU har og hvilke muligheder de har. Det vil medarbejdere og ledelse arbejde videre 
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med. Skolen vil fremover tage et større ansvar for at deltage på FKU-møder og for at få FKU til at 
fungere bedre. 
11: Hegn ved Gartnervej Thomas og David
Skolebestyrelsen er blevet kontaktet af forældre som er bekymret for trafiksikkerheden for børnene i 
forhold til Gartnervej. Der har været afholdt møder mellem forældre, skole og repræsentanter for 
kommunen og for det politiske niveau i Køge for at finde nogle løsninger. 
Det oprindelige ønske har været at få hegn op langs hele Gartnervej og dermed også lukke den nye 
grusparkeringsplads. Sidenhen er der blevet arbejdet på flere forskellige løsninger. Den ene forælder vil 
gerne komme på næste bestyrelsesmøde og præsentere løsningsforslagene. Det synes vi er en god ide.
Løsningsforslagene bliver også præsenteret for andre interessenter; bl.a idrætslivet.
Præsentation af løsningsforslag bliver første punkt på dagsorden på vores møde den 30. april.

12: Eventuelt
Der var ikke noget til eventuelt

Referent Nikolaj


